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Protokół  Nr VIII/19 

 

z VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego odbytej w dniu 30 maja 2019 

r. w Powiatowym Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Zduńskiej Woli,                                                                

w godz. od 10:00 – 15.30. 

 

Ustawowa liczba radnych      - 19 

Stan faktyczny radnych         -  19 

Obecnych na sesji radnych   -  14 do pkt 2/ 18 od pkt 3  

 

Skład rady: 
1. Chwiałkowska Katarzyna  

 
2. Filipowski Tomasz Bonifacy  

 
3. Iwaniuk Hanna Elżbieta  

 
4. Łabędzki Marcin  

 
5. Mazurkiewicz Dawid Krzysztof  

 
6. Mielczarek-Sójka Ewa  

 
7. Pawłowska Joanna Krystyna  

 
8. Piotrowski Zbigniew  

 
9. Półgrabia Tomasz Czesław 

 
10. Rychlik Wojciech Marek  

 
11. Solarek Romuald 

 
12. Szuster Stanisław 

 
13. Warchlewski Piotr Dariusz 

 
14. Włodarczyk Grzegorz 

 
15. Ziółkowska Jadwiga Anna  

 
16. Ziółkowski Tomasz Jacek  

17. Paweł Mataśka, 
 

18. Andrzej Dutkiewicz, 
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19. Krzysztof Nowak 
 

Punkt 1 

Otwarcie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego                                                                 

i stwierdzenie prawomocności obrad przez Przewodniczącego Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego. 

 

Otwarcia VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego dokonał 

Przewodniczący Rady Powiatu Zduńskowolskiego, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził również że, na sali jest obecnych 14 Radnych (na faktyczny stan 19) wobec 

czego wszystkie podjęte na sesji uchwały będą prawomocne i obowiązujące. 

 

Punkt 2 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

7. Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

9. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2018, informacji o stanie mienia komunalnego 

oraz udzielenie absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

a) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2018 – finansowego,                                 

a także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego; 

b) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok i wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium 
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Zarządowi Powiatu Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2018; 

c) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania 

finansowego za rok 2018 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego): 

- bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych   

  jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające                                          

  z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające    

  z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok – FK.9/19.     

e) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania                                                   

z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego); 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2018 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji                                                                 

o stanie mienia komunalnego – FK.10/19.    

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.11/19.    

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2019 r., funkcjonujących 

na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

znajdujących się na obszarze powiatu w roku 2019.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/21/18 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2019–2040 - 

FK.12/19.   

13. Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/22/18 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2019 – FK.13/19.  

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16. Sprawy różne. 
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17. Zakończenie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.   

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 14. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 14 głosów za) przyjęła proponowany porządek 

obrad. 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia - Tak 

Dawid Mazurkiewicz - Tak 

Paweł Mataśka - Tak 

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski - Tak 

 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

Jadwiga Ziółkowska 

Andrzej Dutkiewicz 

Tomasz Filipowski 

Grzegorz Włodarczyk 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z VII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
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Przewodniczący Rady Piotr Warchleski poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 14. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu (12 głosami za, przy 2 wstrzymujących się) przyjęła protokół z VII sesji 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia - Tak 

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się  

Paweł Mataśka – Wstrzymał się  

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski - Tak 

 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

Jadwiga Ziółkowska 

Andrzej Dutkiewicz 

Tomasz Filipowski 

Grzegorz Włodarczyk 

 

Punkt 4 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 
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„Na VII sesji Rada Powiatu podjęła 4 uchwały. Uchwały wykonywane są zgodnie z ich 

postanowieniami.  

Od ostatniej sesji odbyło się 5 posiedzeń Zarządu Powiatu. Przedmiotem obrad 

Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak                                                                        

i wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.  

 

1. Został rozstrzygnięty przetarg nieograniczony pn. „Dostawa i montaż I – wszego 

wyposażenia nowo wybudowanego budynku dydaktycznego Zespołu Szkół 

Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zduńskiej Woli”. 

na Część I – Dostawa oraz montaż mebli oraz wyposażenia do nowo 

wybudowanego budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Specjalnych im. M. 

Grzegorzewskiej w Zduńskiej Woli została podpisana umowa w dniu 27.05.2019r. z 

firmą  OPREMA Tomasz Turek z siedzibą w Porębie, wartość podpisanej umowy 

wynosi  204 098,00 zł brutto. Termin realizacji zamówienia do 17.06.2019r.  

na Część II – Dostawa oraz montaż rolet okiennych w  nowo wybudowanym 

budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w 

Zduńskiej Woli, została wybrana oferta złożoną przez  MULTIROLETY Łukasz 

Płocki, Piotr Płocki Spółka Jawna z Łodzi. Wartość wybranej oferty wynosi 7 979,99 

zł brutto. Termin realizacji zamówienia do 17.06.2019r.  

2. W dniu 21.05.2019r. zostało rozstrzygnięty  przetarg nieograniczony pn.: 

„Przebudowa ciągu dróg powiatowych ul. Łaska – ul. Świerkowa – ul. Jodłowa – ul. 

Staszica – ul. Spółdzielcza w Zduńskiej Woli w zakresie ulicy Łaskiej i Świerkowej” 

jako najkorzystniejszą ofertę wybrano ofertę złożoną przez DROMAK Spółka z o.o., 

Poręby. Wartość wybranej oferty wynosi 5 796 554,21 zł brutto. Termin realizacji 

zamówienia do 30.09.2019r. Umowa z Wykonawcą zostanie podpisana w 

najbliższym czasie.  

3.  W dniu 27.05.2019r. został ogłoszony przetarg nieograniczony pn. „Udzielenie 

kredytu długoterminowego w kwocie 18 835 468 zł”. Termin składania ofert został 

wyznaczany na 02.07.2019 r.  

Przedsiębiorczy Powiat Zduńskowolski  

W dniach 13-15 maja 2019 r.  trzyosobowa delegacja Powiatu Zduńskowolskiego 

uczyła  w XI Europejskim Kongresie Gospodarczym w Katowicach.  

Trwają przygotowania do rozpisania procedury przetargowej dotyczącej  usługi w 

zakresie kompleksowej organizacji uczestnictwa delegacji Powiatu Zduńskowolskiego 

w wydarzeniu o charakterze wystawienniczym, które odbywać się będzie w 2019, tj. w 
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Dolnośląskich Targach Ślubnych we Wrocławiu. W dniach 17-20.05.2019 odbyła się 

kontrola projektu przez Centrum Obsługi Przedsiębiorcy w Łodzi – Instytucję 

Pośredniczącą RPO WŁ 2014-2020. 

Nowoczesny zawód w nowoczesnej szkole – Modernizacja Zespołu Szkół w Zduńskiej 

Woli Karsznicach – zadanie II: budowa budynku z 3 salami dydaktycznymi dla klas                                        

o profilach: hotelarskim, gastronomicznym i kolejowym wraz z I wyposażeniem 

Został złożony końcowy wniosek o płatność. Ostateczna wartość projektu, zgodnie z 

ww. wnioskiem to 6 485 302,18 zł a dofinansowanie: 4 218 201,37 zł.  

Rozwój infrastruktury lekkoatletycznej wraz z budową systemu nawadniania boisk do 

piłki nożnej na terenie PMOS w Zduńskiej Woli. 

Prace budowlane na obiekcie nadal trwają w ograniczonym zakresie. W chwili obecnej 

trwa gruntowanie powierzchni betonowej i rozpoczęto nakładanie warstwy spodniej 

poliuretanu (tzw. czarnej) SBR,  mierzone jest ogrodzenie bieżni. Są to prace związane 

z etapem II inwestycji, który ma zakończyć się 15 czerwca.  

Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zduńskiej Woli 

Trwa odbiór końcowy inwestycji polegającej na rozbudowie Zespołu Szkół 

Specjalnych. Trwa procedura umożliwiająca pozostanie pozwolenia na użytkowanie. 

Popisano umowę na dostawę mebli – do 17.06.2019.  Trwa postepowanie na 

promocję. 

Aktywna Dolina Rzeki Warty Trwają prace związane z układaniem ciągów na ulicy 

Piwnej, trwa czasowe zamknięcie ruchu na drodze powiatowej nr 4903 E na odcinku 

od miejscowości Beleń do miejscowości Strońsko (prace przy przepustach). 

Przewidywany czas prowadzenia robót drogowych to 1,5 miesiąca – prace przebiegają 

dość sprawnie. 

Trwa intensywnie procedura wypłaty odszkodowań. 

Miejski Obszar Funkcjonalny Zduńska Wola – Karsznice – budowa łącznika z drogą 

ekspresową S8 na terenie powiatu zduńskowolskiego i powiatu łaskiego 

Prace budowlane realizowane są  w pełnym zakresie i dotyczą wszystkich branż. 

W branży drogowej obecnie wbudowywane jest kruszywo i układana jest masa 

bitumiczna w zakresie podbudowy.  Kontynuowane są również prace związane z 

podbudową i układaniem kostki na ciągach pieszo-rowerowych.  

Trwają prace budowalne w zakresie ronda na DW 482 oraz  na rondzie środkowym 

obejmującym skrzyżowanie ulic Leśmiana i Kolejowej.  Od dnia 05.06.2019 r. 

planowane jest całkowite zamknięcie ronda przy S8 i zostanie wdrożona tymczasowa 

organizacja ruchu stosując objazdy. O zaistniałym zdarzeniu zostały poinformowane 
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samorządy lokalne, media oraz społeczność lokalna poprzez naszą stronę internetową 

i profil na jednym  z popularnych mediów społecznościowych. Wykonawca szacuje, że 

prace te mogą potrwać około 2 – miesiące. 

Wydział Spraw Społecznych i Wspierania Przedsiębiorczości Starostwa 

Powiatowego w Zduńskiej Woli przedstawia informację dotyczącą podejmowanych 

działań międzysesyjnych przez jednostki obejmujący okres od ostatniej sesji Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego.  

            Jednostki pomocy społecznej w okresie międzysesyjnym realizowały swoje 

zadania statutowe. Uczestnicy Środowiskowego Domu Samopomocy w Zduńskiej 

Woli przy ul. Dąbrowskiego 15 brali udział w XIV Wojewódzkiej Olimpiadzie Osób 

Niepełnosprawnych Intelektualnie „Ziemia Łódzka 2019”   w Łodzi. 

POWIATOWY URZAD PRACY W ZDUŃSKIEJ WOLI 

 W dniu 08.05.2019 r. o godz. 10.00 w Sali Informacji Zawodoznawczej                                          

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Zduńskiej Woli odbyła się giełda pracy                                                       

z pracodawcą z firmy TEDI Sieć Handlowa Spółka z o.o. zainteresowanym przyjęciem 

7 osób na stanowisko pracownik sklepu. W giełdzie pracy uczestniczyło 11 osób. 

 Od dnia 22.05.2019r. do 05.06.2019r. Powiatowy Urząd Pracy                                                        

w Zduńskiej Woli ogłosił nabór wniosków pracodawców o sfinansowanie 

kosztów kształcenia ustawicznego z Krajowego Funduszu Szkoleniowego . 

 W dniu 25.04.2019r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli podpisał 

Porozumienie w sprawie realizacji w roku 2019 Programu Regionalnego "Aktywizacja 

zawodowa osób bezrobotnych w wieku 30-50 lat". W ramach Programu zaplanowano 

zorganizowanie  5 staży, 3 szkoleń oraz wypłatę 2 dotacji na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej. Ogólna wartość programu wynosi 65 000,00 zł. Program realizowany 

będzie w ramach środków Algorytmu. 

 W dniu 07.05.2019r. został całkowicie rozliczony projekt „aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie zduńskowolskim (III)” w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój. Projekt realizowany był od 

01.01.2017r. do 31.12.2018r. W ramach projektu wsparciem objęto  406 osób. 

Łączna wartość projektu wynosiła 3 170 252,08 zł, w tym: 

a) Staże  - 2 001 458,93 

b) Jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej -  954 000,00 

c) Bony na zasiedlenie – 80 000,00 

d) Prace interwencyjne – 35 470,07 

e) Bony szkoleniowe – 99 323,08 
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W ramach projektu Urząd  osiągnął następujące wskaźniki efektywności 

zatrudnieniowej: 

a) wskaźnik efektywności zatrudnieniowej dla osób niepełnosprawnych – 100%, 

b) wskaźnik efektywności zatrudnieniowej dla osób długotrwale bezrobotnych – 

67,90%, 

c) wskaźnik efektywności zatrudnieniowej dla osób o niskich kwalifikacjach – 

74,89%, 

d) wskaźnik efektywności zatrudnieniowej dla pozostałych osób nienależących do 

ww. grup – 80,00%. 

 

 W dniu 08.05.2019r. został całkowicie rozliczony projekt „aktywizacja osób po 

29 roku życia pozostających bez pracy w powiecie zduńskowolskim (IV)” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na lata 2014-2020. 

Projekt realizowany był od 01.01.2018 do 31.12.2018r. W ramach projektu wsparciem 

objęto  157 osób. 

Łączna kwota, którą pozyskał Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli w ramach 

projektu to 1.400.823,00 zł, w tym: 

a) Staże  - 743 323,00 zł 

b) Jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej -  360 000,00 zł 

c) Szkolenia -  28 000 zł 

d) Prace interwencyjne – 29 500,00 zł 

e) Refundacja kosztów wyposażenia/doposażenia stanowiska pracy -                                           

240 000,00 zł. 

W ramach projektu urząd osiągnął: następujące wartości wskaźnika efektywności 

zatrudnieniowej: 

a) dla osób w wieku 50 lat i więcej – 82,61% 

b) dla kobiet – 75,95% 

c) dla osób niepełnosprawnych – 85,71% 

d) dla osób długotrwale bezrobotnych  - 71,05% 

e) dla osób o niskich kwalifikacjach – 75,29% 

 

Ponadto Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli prowadzi nabór wniosków o: 

- zorganizowanie stażu, prac interwencyjnych, przyznanie bonów na zasiedlenie w 

ramach projektu Program Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020, 
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- zorganizowanie stażu, prac interwencyjnych w ramach projektu Regionalny Program  

Operacyjny, 

- zorganizowanie stażu, szkoleń w ramach Programu Regionalnego. 

Wnioski będą przyjmowane  do wyczerpania limitu środków przeznaczonych na 

ten cel. 

 

ZDUŃSKOWOLSKI SZPITAL POWIATOWY W ZDUŃSKIEJ WOLI 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy w Zduńskiej Woli w okresie międzysesyjnym 

realizował swoje zadania statutowe.  

WSPIERANIE PRZEDSIĘBIORCZOŚCI 

W ramach realizacji projektu ,, Przedsiębiorczy Powiat Zduńskowolski” 

współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Łódzkiego na lata 2014 – 2020  delegacja Powiatu w dniach 13-15 

maja 2019r. uczestniczyła w XI Europejskim Kongresie Gospodarczym w 

Katowicach. 

W dniu 10 maja br. odbył się XXI Ogólnopolski Przegląd Piosenki Turystycznej i 

Ekologicznej „DREPTAK 2019” organizowany przez Powiatowe Centrum Kultury, 

Sportu i Rekreacji w Zduńskiej Woli. 

W dniu 24 maja br. uczniowie klas wojskowych uczestniczyli w uroczystości 

wręczenia certyfikatu przez przedstawicieli Ministerstwa Obrony Narodowej. 

W dniu 24 maja br. w Ratuszu odbył się PostScriptum II Konferencji Empatyczna 

Edukacja = Empatyczna Polska zorganizowane przez I Liceum Ogólnokształcące w 

Zduńskiej Woli we współpracy z Miastem, Powiatem i Gminą Zduńska Wola. 

W dniu dzisiejszym w Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 w Zduńskiej Woli odbywa się 

Dzień Motocykla.” 

 

Punkt 5 

Powołanie Komisji Uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski do Komisji Uchwał zgłosił: 

1/ Radnego Grzegorza Włodarczyka – Przewodniczący Komisji, 

2/ Radnego Stanisława Szustera  – Członek, 
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3/ Radnego Tomasza Półgrabia – Członek. 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 18 głosów za) przyjęła powyższy skład Komisji.  

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia - Tak 

Dawid Mazurkiewicz – Tak 

Paweł Mataśka – Tak 

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz - Tak 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Punkt 6 

Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 
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Punkt 6 

Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła raport w formie multimedialnej.  

 

Radny Tomasz Półgrabia zapytał o ściągalność podatku za lata 2012, 2016, 2018. 

Jak są egzekwowane zaległości, jak wygada windykacja.  

 

Skarbnik Powiatu Anna Królikowska poinformowała, że kwestię podatku od osób 

fizycznych reguluje ustawa o dochodach samorządu terytorialnego. Udział samorządu 

jest niewielki. Urząd nie ma wpływu na płynność. Podatek jest wpłacany do urzędu 

skarbowego. Kwestia ściągalności podatków nie należy do obowiązków powiatu. 

Powiat nie egzekwuje tych należności. Pulę określa minister finansów. Informacje 

przekazuje na piśmie. Z końcem roku pula wygasa.  

 

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że raport należy uzupełnić o informację o stanie 

majątku.  

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, że informacja o stanie mienia 

komunalnego została sporządzona i przekazana zgodnie z art. 267 ustawy o finansach 

publicznych. Na koniec 2017 r. wartość mienia powiatu wyniosła 191.949.134,00                     

i wzrosła o 6.780.607,00 zł. W roku 2018 wyniosła 213.290.287,00 zł i wzrosła                          

o 21.341.153,00 zł. Taką informację zawiera również raport.   

 

Radny Paweł Mataśka zwrócił uwagę, że w raporcie brak informacji o stanie finansów 

na rok 2018.  

 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że przedstawiony raport powinien zawierać 

także dane negatywne. Określać zagrożenia. Nasuwa się wątpliwość czy można 

debatować nad niekompletnym raportem.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że ustawa nie określa wprost co powinien 

zawierać raport. Trudno mówić o czymś czego się nie robiło.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że godnie z art. 30a pkt 2) Raport 
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obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu 

obywatelskiego. 

Ustawodawca nie wskazuje na ukazywanie mocnych i słabych stron, czy 

przeprowadzanie diagnozy.  

Rada powiatu może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące 

raportu. Raport ma charakter wzorcowy. Każdy ma prawo wnosić uwagi.  

 

Punkt 7 

Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz złożył wniosek w sprawie uzupełnienia raportu                                    

i przełożenie punktu na następną sesję. Raport powinien również zawierć zagrożenia, 

protesty, odwołania, stan zadłużenia, sprawę gospodarki opadami. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 17. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o przegłosowanie wniosku.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu (5 głosami za, 11 przeciw, 1 wstrzymujący się) odrzuciła wniosek 

radnego.  

Stanisław Szuster - Nie 

Tomasz Półgrabia - Tak 

Dawid Mazurkiewicz – Tak 

Paweł Mataśka – Tak 

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Romuald Solarek - Nie 

Katarzyna Chwiałkowska - Nie 

Tomasz Ziółkowski - Nie 

Marcin Łabędzki - Nie 

Hanna Iwaniuk - Nie 

Wojciech Rychlik - Nie 

Ewa Mielczarek-Sójka – Wstrzymał się 
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Piotr Warchlewski – Nie 

Jadwiga Ziółkowska - Nie 

Andrzej Dutkiewicz - Tak 

Tomasz Filipowski - Nie 

Grzegorz Włodarczyk - Nie 

Nieobecny: 

Joanna Pawłowska  

Krzysztof Nowak 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał o kwestię mieszkańców, czy liczbę podpisów 

reguluje ustawa czy uchwała rady z poprzedniej kadencji.  

 

Magdalena Szablewska – Gmerek radca prawny poinformowała, że tą kwestie reguluje 

ustawa  o samorządzie powiatowym art. 30 mieszkaniec, który chciałby zabrać głos, 

składa do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami: 

1) w powiecie do 100 000 mieszkańców - co najmniej 150 osób. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski przytoczył zapis z ustawy o samorządnie powiatowym, 

stwierdził, że raport nie zawiera żadnych polityk, strategii. Poprosił by na przyszłość 

została dokonana ocena np. stanu środowisk czy np. zdrowia mieszkańców.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że raport zawiera informacje na temat strategii i 

polityk. Wszystkie uwagi są brane pod uwagę. Jest otwarta na propozycje. Rada może 

określić w drodze uchwały co ma zawierać raport.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał o łącznik z drogą S8, czy są przewidziane wjazdy i 

zjazdy na poszczególne działki. Raport powinien zawierać więcej szczegółowych 

informacji, nie jest tylko dla radnych ale także dla mieszkańców. Podjął temat braku 

sali gimnastycznej w szkole w Karsznicach. Nawiązał do zadania „Aktywna Dolina 

Rzeki Warty”, budowa ścieżki rowerowej odbyła się kosztem drzew rosnących przy ul. 

Paprockiej.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że łącznik S8 to droga kategorii 

zbiorczej, są tutaj budowane zjazdy do terenów przylegających, jeżeli nie mają 

dostępu do dróg o niższej kategorii. Zjazdów jest przeszło 100. Zespół Szkół w 
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Karsznicach posiada pełną dokumentację na budowę sali gimnastycznej. Wniosek 

dotyczący sali został złożony, było tam mało pieniędzy, powiat znajduje się na 2-3 

miejscu na liście rezerwowej.  Wartość projektu to około 6 milionów złotych. Odnośnie 

„Aktywnej Doliny Rzeki Warty”, otoczenie turystyczne to otoczka na zdobycie środków. 

Na same ścieżki powiat nie otrzymał by środków. 90 % to ścieżki, chodniki. Rozwija 

się turystyka, ludzie biegają, jeżdżą na rowerze.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że raport od 10 maja br. znajdował się na 

stronie internetowej powiatu. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że wobec braku woli uzupełnienia raportu 

o zagrożenia, problemy Klub Prawa i Sprawiedliwości wstrzyma się od głosu.  

 

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że część uwag podziela. Zaproponowała 

zwrócić się do RIO, by wyartykułowała obligatoryjne zagadnienia która mają znaleźć 

się w raporcie.  Problem widzi w ustawodawcy, nie zawarł on podstawionych 

oczekiwań wobec raportu. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że powiat jest samorządem, który powinien sam 

zadecydować. Była próba konsultacji w Regionalnej Izbie Obrachunkowej ale nie jest 

to ich kompetencja.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik stwierdził, że raport jest rzetelny, przedstawia 

zrealizowane zadania przez samorząd powiatu w roku 2018. Ustawodawca pozostawił 

samorządom pełną swobodę.  Rada Powiatu może w drodze uchwały określić jak ma 

wyglądać raport.  

Ideą był dążenie do podniesienia poziomu infrastruktury a jednocześnie realizacja 

zadań bieżących. Jest to dość trudne. Środki na zadania były poszukiwane na 

zewnątrz. Powiat realizował wiele projektów. Wymagało to wkładu własnego.  Zmienił 

się obraz powiatu, zmienił się obraz szkół, poprawiono infrastrukturę sportową.  

Przedłożone sprawozdanie wskazuje zadania, które były zrealizowane z  wspólnie                      

z partnerami.  

Nie zawsze udało się znaleźć wspólnego zdania. Można wytyczyć ramy ale należy 

pamiętać, że zrobiono tak wiele za środki z zewnątrz. Powiat Zduńskowolski został 

wyróżniony za złożenie największej ilości wniosków.  
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Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

 

Opinie komisji pozytywne.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu  (12 głosami za, 5 wstrzymującymi się, 1 osoba nie głosowała) podjęła 

Uchwałę Nr VIII/28/19 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski – Wstrzymał się  

Joanna Pawłowska – Nie głosowała 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wstrzymał się  

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 
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Krzysztof Nowak 

 

Punkt 9 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2018, informacji o stanie mienia komunalnego oraz 

udzielenie absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

 

a) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2018 – finansowego,                                 

a także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego; 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej pozytywna. 

 

„Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Zduńskowolskiego dokonała w dniach od 

28.02.2019 r. do 14.05.2019 r. badania sprawozdań Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 r. 

Badaniu poddano w szczególności: 

1. Sprawozdanie: Rb- 27S sprawozdania z wykonania planu dochodów 

budżetowych jednostki samorządu terytorialnego okres sprawozdawczy: od 

początku roku do dnia 31 grudnia roku 2018 oraz Rb- 28S sprawozdania                         

z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki samorządu terytorialnego 

okres sprawozdawczy: od początku roku do dnia 31 grudnia roku 2018; 

2. Rozpatrzenie skarg i wniosków, które wpłynęły do Rady Powiatu i Starosty 

Zduńskowolskiego w roku 2018; 

3. Informację o stanie mienia komunalnego na dzień 31.12.2018 r.; 

4. Przebieg realizacji zadania pn. „Miejski Obszar Funkcjonalny Zduńska Wola- 

Karsznice – budowa łącznika S8 na terenie powiatu zduńskowolskiego                               

i powiatu łaskiego” w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60014 Drogi 

publiczne powiatowe, w zakresie przygotowania inwestycji, zastosowanych  

trybów zamówień publicznych na ich wykonawstwo oraz prawidłowości 

realizacji harmonogramu rzeczowo-finansowego; 

5. Przebieg zamówienia publicznego i sposobu realizacji zadania  pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 4909E na odcinku Choszczewo-Krokocice-
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Lichawa- Etap I” w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60014 Drogi 

publiczne powiatowe; 

6. Przebieg realizacji zadania pn. „Aktywna Dolina Rzeki Warty” w dziale 630 

Turystyka rozdziale 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki,                  

w zakresie przygotowania inwestycji, zastosowanych trybów zamówień 

publicznych na ich wykonawstwo oraz prawidłowości realizacji harmonogramu 

rzeczowo-finansowego; 

7. Przebieg realizacji zadania pn. „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych im. M. 

Grzegorzewskiej w Zduńskiej Woli” w dziale 801 Oświata i wychowanie, 

rozdziale 80195 Pozostała działalność, w zakresie przygotowania inwestycji, 

zastosowanych trybów zamówień publicznych na ich wykonawstwo oraz 

prawidłowości realizacji harmonogramu rzeczowo-finansowego; 

8. Przebieg zamówienia publicznego i sposobu realizacji zadania pn.: „Poprawa 

dostępności diagnostycznej poprzez zakup sprzętu medycznego dla 

Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego Sp.z o.o.”, w dziale 851 Ochrona 

zdrowia, rozdziale 85111 Szpitale ogólne; 

9. Realizację wydatków w dziale 855 Rodzina, rozdziale 85508 Rodziny zastępcze 

w zakresie zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny  i systemie pieczy 

zastępczej (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz.. 998 z późn. zm.); 

10.  Sprawozdanie finansowe (bilans, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian 

funduszu) wraz z informacją dodatkową Powiatu Zduńskowolskiego 

sporządzonego na dzień 31.12.2018 r.; 

W wyniku przeprowadzonego badania Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego  nie wnosi uwag i zastrzeżeń do przedstawionego sprawozdania 

Rb- 27S z wykonania planu dochodów i wydatków budżetowych jednostki samorządu 

terytorialnego za okres sprawozdawczy od początku roku do dnia 31 grudnia roku 

2018 oraz sprawozdania Rb- 28S z wykonania planu wydatków budżetowych 

jednostki samorządu terytorialnego za okres sprawozdawczy od początku roku do 

dnia 31 grudnia roku 2018.  

Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Zduńskowolskiego nie wnosi uwag i zastrzeżeń do 

trybu rozpatrywania skarg i wniosków, które wpłynęły do Starosty Zduńskowolskiego       

w roku 2018. Ponadto uznaje, iż sposób ich realizacji odbywał się prawidłowo. 

Nie wnosi także uwag i zastrzeżeń do przebiegu zamówień publicznych i realizacji 

zadań objętych szczegółowym zakresem kontroli, o których mowa w punktach 4 – 9 

niniejszej opinii.  
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Badanie Informacji o stanie mienia komunalnego na dzień 31.12.2018 r. nie 

spowodowało powstania uwag i zastrzeżeń kontrolujących. 

 W zakresie sprawozdania finansowego Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

niezgodności z przedstawionymi do kontroli sprawozdaniami Zarządu Powiatu                     

z wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego.  

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za rok 2018 uzyskało pozytywną 

opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                                          

w Uchwale Nr V/85/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                

w Łodzi z dnia 9 maja 2019 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

Komisja Rewizyjna akcentuje sprawę odnotowania wydatków w § 4580- pozostałe 

odsetki poniesionych w dziale 801, rozdziale 80120 z budżetu powiatu w roku 2018 

przez Zespół Szkół im. K. Kałużewskiego i J.Sylli w Zduńskiej Woli i w ślad za 

wskazaniem RIO wnosi o dokonanie analizy czy nie zachodzi ewentualność 

wypełnienia znamion czynów określonych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 roku o 

odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych (tekst jednolity Dz. 

U. z 2017 r., poz. 1311 z późn.zm.). 

 

Budżet Powiatu Zduńskowolskiego w roku 2018 podlegał zmianom dokonywanym 

zarówno przez Radę Powiatu jak i Zarząd Powiatu w zakresie ich kompetencji. Łącznie 

w roku 2018 podjęto 105 uchwał zmieniających budżet, z tego 12 uchwał Rady Powiatu 

oraz 93 uchwały Zarządu Powiatu i ostatecznie ukształtował się następująco: 

 w zakresie dochodów plan – 98 096 372,00 zł, wykonanie – 96 407 131,90 zł tj. 

98,3% planu, 

 w zakresie wydatków plan – 105 270 818,00 zł wykonanie – 100 335 032,46 zł 

tj. 95,3% planu. 

Podsumowując – na podstawie przedłożonych sprawozdań Zarządu Powiatu oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi – Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu wraz                 

z informacją o stanie mienia komunalnego. Ponadto Komisja Rewizyjna nie 

odnotowała niezgodności z przedstawionym do rozpatrzenia sprawozdaniem 

finansowym i po dokonaniu analizy w/w sprawozdań ocenia, iż budżet Powiatu 

Zduńskowolskiego w roku 2018 zrealizowany został prawidłowo, zgodnie                             
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z uchwałami Rady Powiatu Zduńskowolskiego. W wyniku głosowania, w którym udział 

wzięli wszyscy członkowie Komisji wnioskuje do Rady Powiatu Zduńskowolskiego o 

udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2018. 

Protokół z posiedzeń Komisji Rewizyjnej dotyczący przedmiotowej sprawy, znajduje 

się w Referacie Biura Rady i Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego. 

Radny Zbigniew Piotrowski poprosił, by przedstawić na piśmie opinie w kwestii 

opóźnień w dokonywaniu wpłat na PFRON, które zrealizował Zespół Szkół im. K. 

Kałużewskiego i J. Sylii w Zduńskiej Woli i przedłożenie wszystkim radnym. 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że w uchwałach RIO nie ma informacji                          

o naruszeniu dyscypliny finansów publicznych. Jest mowa o odsetkach. Jest wniosek 

by ten temat zbadać. „Z danych wykazanych w sprawozdaniu Rb-28S, wynika, że w 

analizowanym okresie sprawozdawczym z budżetu Powiatu Zduńskowolskiego 

poniesiono wydatki w § 4580- pozostałe odsetki. Z wyjaśnień przekazanych przez 

Powiat zduńskowolski wynika, że odsetki dotyczyły opóźnień w dokonywaniu wpłat 

PFRON, które zrealizował Zespół Szkół im. K. Kałużewskiego i J.Sylii w Zduńskiej 

Woli. W związku z powyższym Skład Orzekający podkreśla, że w takich przypadkach 

należy dokonać analizy czy nie zachodzi ewentualność wypełnienia znamion czynów 

określonych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za naruszenie 

dyscypliny finansów publicznych oraz wskazuje na obowiązek, o którym mowa w art.93 

tejże ustawy.”. Zarząd poprosił o przygotowanie opinii prawnej w tym zakresie. Jest to 

kwota rzędu 3.482,02 zł.  

Radny Zbigniew Piotrowski ponownie poprosił o powyższą analizę na piśmie.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że ta opina powinna zostać przedstawiona 

radnym na komisjach. Państwo czekaliście, czy opozycja o to zapyta czy nie zapyta. 

Podobnie było z raportem. 

b) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok i wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2018; 

 

Uchwała Nr V/85/2019 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 maja 

2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego                
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z wykonania budżetu za 2018 r. Opinia pozytywna. 

 

Uchwała Nr V/100/2019 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22 

maja 2019 r. w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok. Opinia pozytywna. 

 

c) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania 

finansowego za rok 2018 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego): 

- bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych   

  jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające                                          

  z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające    

  z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

 

Opinie komisji pozytywne. 

 

Radny Tomasz Półgrabia przytoczył zdanie z uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 9 maja br. 

„Skład Orzekający odnotowuje, że w porównaniu z analogicznym okresem 

sprawozdawczym za 2017 r. zadłużenie Powiatu na koniec 2018 r. zwiększyło się                                

o 6.624.235,00.” 

Oraz pkt 3 uzasadnienia do projektu uchwały zmieniającego Uchwałę Nr III/22/18                        

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2019. „…Zwiększenia o kwotę 1.000.000 tj. do 

kwoty 4500 000 limitu kredytu krótkoterminowego na pokrycie przejściowego deficytu 

budżetu powiatu. Powyższe związane jest  z koniecznością zabezpieczenia płynności 

finansowej na pokrycie wydatków realizowanych inwestycji, w tym głównie projektów 

dofinansowanych ze środków UE.  

Radny odniósł się do informacji jaka pojawiła się w mediach, że powiat będzie musiał 

oddać Urzędowi Marszałkowskiemu 580.000 zł. w związku  z przebudową ul. 

Karsznickiej, termomodernizacją I liceum. Czy odwołanie zostało złożone, czy jest 

decyzja w tej sprawie, jak wygląda sprawa zwrotu?.  
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Skarbnik powiatu Anna Królikowska wyjaśniła, że  zwiększenie kredytu o kwotę 1 mln 

zł w projekcie uchwały nie odnosi się do kwestii zwiększenia zadłużenia powiatu. 

Kredyt ten, to kredyt krótkoterminowy, który ma za zadanie poprawę krótkoterminowej 

płynności. Olbrzymi zakres zadań inwestycyjnych wymaga zaangażowania 

krótkoterminowego zwiększonych środków, gdyż obecnie realizacja zadań z udziałem 

środków UE to system zaliczkowo-refundacyjny. Każdego roku budżetowego 

planowany jest w uchwale budżetowej kredyt krótkoterminowy w wysokości 3,5 mln zł. 

Były lata, że te wielkości nie były wykorzystywane. Przy dużej inwestycji czasami jest 

potrzebne zaciągnięcie kredytu krótkoterminowego. Stąd ta propozycja w projekcie 

uchwały. Kredyt taki ulega spłacie w ciągu jednego lub dwóch miesięcy. Nie wpłynie to 

na poziom zadłużenia powiatu.  

Jeżeli chodzi o kwestie korekty finansowej dotyczącej ulicy Karsznickiej, nie 

przewiduje się na ten moment zwiększenia limitu kredytu krótkoterminowego                                

i zwiększenia długu powiatu z tego tytułu. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał jakie jest oprocentowanie tego kredytu. Czy jest 

robione zapotrzebowanie na gotówkę. Ile kosztuje kredyt krótkoterminowy.?. 

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, że podstawowym problemem 

każdej firmy jest kwestia płynności. Dla każdego zadania jest sporządzany 

harmonogram finansowo- rzeczowy, gdzie uwzględniany jest wpływ dochodów                                   

i terminy realizacji wydatków. To przypuszczenie, że trzeba będzie zaangażować 

większą część środków własnych powoduje zabezpieczenie płynności w większym 

stopniu. Jeżeli chodzi o oprocentowanie tego kredytu jest ono niskie, poniżej 3 % z 

uwagi na ustalone warunki współpracy z bankiem, który prowadzi obsługę budżetu 

powiatu.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz stwierdził, że w samorządach nie ma tajnych informacji.  

Zapytał dlaczego Pani Skarbnik nie chce podać wartości procentowej.  

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, że w chwili obecnej powiat jest                 

w trakcie negocjacji z bankiem. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
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Zduńskowolskiego za 2018 rok – FK.9/19.     

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Rada Powiatu (13 głosami za, 5 wstrzymał się) podjęła Uchwałę Nr VIII/29/19                          

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Zduńskowolskiego 

za 2018 rok. 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

e) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania                           

z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego); 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Pawłowska podziękowała Komisji za 2,5 

miesięczna pracę.  

 

Opinie komisji pozytywna. 

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2018 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji                                        

o stanie mienia komunalnego – FK.10/19.   

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Rada Powiatu (13 za, 5 wstrzymał się) podjęła Uchwałę Nr VIII/30/19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz                         

w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia komunalnego. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 
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Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.11/19. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że klub PiS jest zaniepokojony licznymi 

kredytami i zadłużeniem. Powiat przeinwestował w roku 2018. Prowadził złą i nie 

racjonalną politykę inwestycyjną. Często mówione jest, że nie ma i nie będzie 

pieniędzy. Może trzeba rozważyć zmianę składu zarządu powiatu zduńskowolskiego. 

Brak uzupełnienia i rzetelnej informacji w raporcie o stanie powiatu zduńskowolskiego 

– wszystko to sprawia, że klub PiS wstrzymana się od głosu.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik przyznał, że powiat dużo inwestował w roku 2018. 

Pozyskano środki w wysokości 124 mln. Złożonych zostało 49 projektów. Najwięcej z 

wszystkich powiatów województwa łódzkiego. To są fakty, te zadania są realizowane. 

Osobiście bierze odpowiedzialność za podjęte działania. Nie powtórzy się w Polsce 

sytuacja, gdzie można by było pozyskać tak dużej ilości środków. Wypowiadane słowa 

mają charakter polityczny i są nieuczciwe wobec ludzi, którzy włożyli ogram pracy w te 

wszystkie działania.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz poinformował, że powiat zduńskowolski jest jednym 

samorządem który buduje łącznik z własnych środków. To było zadanie własne rządu.  

Zagłosuje „wstrzymując się” od głosu dlatego, że zarząd popełnił błędy. Tym 

największym błędem jest „łącznik”, który jest kulą u nogi.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że łącznik to szansa dla Karsznic. Pierwotnym 

założeniem był port multimodalny.  Należy w to wierzyć i mieć nadzieję, że kiedyś 

powstanie. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że Karsznice to także problem gazownictwa, 

kolei (maszynistów), który PO nie podjął przez 8 lat. Nie było dobrej woli w kwestii 

Karsznic. 
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Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że na złożony wniosek powiat uzyskał 

85 % dofinansowania łącznie z podatkiem. Powiat zwrócił się o wsparcie do sąsiednich 

powiatów tj. powiatu łaskiego. Trud został podjęty. Efekty od razu nie przyjdą. Jest 

nadzieja, że wokół Karsznic będzie się coś działo. Skoro góra nie dała środków, powiat 

wziął sprawę w swoje ręce i rozpoczął budowę krok, po kroku. Wszystko dla rozwoju 

małej ojczyzny.  

 

Etatowy Członek Zarządu Marcin Łabędzki stwierdził, że łącznik jest sukcesem, choć 

nie było łatwo, należy wierzyć że przyniesie korzyści. Reakcja była odpowiednia na 

miarę odpowiedniego czasu. Nie udało się wybudować łącznika gdy była budowana 

trasa S8 mimo podejmowanych prób.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu (13 głosami za, przy 5 wstrzymał się) w podjęła Uchwałę Nr VIII/30/19 

sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 
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Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

                                          

Punkt 10  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2019 r., funkcjonujących na 

terenie powiatu zduńskowolskiego.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

Głosowanie: 

 

Rada Powiatu (16 głosami za, 2 osoby nie głosowały) podjęła Uchwałę Nr VIII/31/19                     

w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów nocnych aptek 

ogólnodostępnych w 2019 r., funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Tak 

Dawid Mazurkiewicz –Tak 

Paweł Mataśka – Nie głosował  

Zbigniew Piotrowski - tak 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek – Nie głosował 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 
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Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Tak 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

znajdujących się na obszarze powiatu w roku 2019.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

Głosowanie: 

 

Rada Powiatu (11 za, 4 wstrzymał się, 3 osoby nie głosowały) podjęła Uchwałę Nr 

VIII/32/19  w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdujących się na 

obszarze powiatu w roku 2019.  

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się, 

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się, 

Paweł Mataśka – Nie głosował  

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się, 

Joanna Pawłowska – Nie głosował 

Romuald Solarek – Nie głosował 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 
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Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wstrzymał się, 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/21/18 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2019–2040 - 

FK.12/19. 

 

Rada Powiatu (16 głosami za, 2 osoby nie głosowały) podjęła Uchwałę Nr VIII/33/19  

zmieniającą UCHWAŁĘ NR III/21/18 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2019–2040. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Tak 

Dawid Mazurkiewicz –Tak 

Paweł Mataśka – Nie głosował  

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek – Nie głosował 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 
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Andrzej Dutkiewicz – Tak 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Punkt 13   

Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/22/18 w sprawie uchwalenia budżetu 

na rok 2019 – FK.13/19.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały.  

 

Rada Powiatu (13 głosami za, 3 wstrzymującymi się, 2 osoby nie głosowały) podjęła 

Uchwałę Nr VIII/34/19 zmieniającą UCHWAŁĘ NR III/22/18 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2019. 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Tak 

Dawid Mazurkiewicz –Wstrzymał się  

Paweł Mataśka – Nie głosował  

Zbigniew Piotrowski – Wstrzymał się  

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek – Nie głosował 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wstrzymał się  

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 
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Punkt 14 

Interpelacje i zapytania Radnych.   

 

Radny Paweł Mataśka złożył interpelację w sprawie kosztów wydania biuletynu 

„Powiat Zduńskowolski III, IV, V kadencji XI 2006- VIII 2018” . 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz złożył interpelacje w sprawie: 

1. „Instalacji oświetlenia – latarni na słupie znajdującym się przy parkingu na ul. 

Kościelnej naprzeciwko ul. Mickiewicza. Oświetlenie to oświetli przejście dla pieszych 

oraz parking. 

2. Interwencji do odpowiednich służb tj. Policji, Straży Miejskiej aby egzekwować 

przestrzeganie przepisów o ruchu drogowym. Chodzi o notoryczne łamanie zakazu 

wjazdu samochodów przekraczających dopuszczalną masę całkowitą 2,5 tony oraz 

ich parkowanie, szczególnie w godzinach nocnych. Chodzi o ulice Paderewskiego                          

i Wieniawskiego.  

3. Powołując się na odpowiedź na interpelację (PZD.054.13.2019) proszę o podanie 

daty do kiedy będzie wykonane oznakowanie wymienionych w interpelacji przejść dla 

pieszych. Nadmienię, że nie jest to dobra wola zarządcy drogi (jest nim Starostwo 

Zduńskowolskie) ale jego obowiązek i w przypadku jakiegokolwiek wypadku, to 

starostwo poniesie skutki prawne niedopełnienia swojego obowiązku. Chodzi                                  

o skrzyżowanie ulicy Paprockiej ze Zduńską.  

4. Powołując się na Informacje Publiczną – proszę o podanie kwot jakie uzyskali z 

tytułu zatrudnienia dyrektorzy wymienieni w odpowiedzi na moją wcześniejszą 

interpelację z dnia 2019-04-02. Proszę o podanie kwoty jaką zarobiła dana osoba na 

podstawie jego zeznania majątkowego złożona do końca kwietnia 2019 r. za cały rok 

2018. Proszę o całkowitą kwotę brutto oraz w tej samej rubryce, podanie 

średniomiesięcznego wynagrodzenia brutto danej osoby. Średniomiesięczne 

wynagrodzenie to całkowita kwota zarobku rocznego podzielona na przez 12.  

 

Punkt 15 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radny Stanisław Szuster złożył wniosek w sprawie wycinki krzewów znajdujących się 

w pasie drogowym, drogi powiatowej na odcinku od miejscowości Tomaszew do 



32 

 

miejscowości Lichawa. Pojazdy przemieszczająca się tą drogą, uszkadzają karoserię 

z powodu dużej ilości znacznego zwężenia jezdni na tym odcinku. 

 

Radny Tomasz Półgrabia złożył wniosek o naprawę mocno zdeformowanej kostki 

brukowej wraz z obrzeżami. Miejsce to znajduje się na ciągu pieszo-rowerowym na ul. 

Złotnickiego, tuż przy budynku nr 4 Urzędu Miasta Zduńska Wola.  

Zdeformowanie powstało na skutek przerostu korzeni drzewa dlatego konieczne 

będzie frezowanie tych przerostów.  

 

Radna Ewa Mielczarek-Sójka złożyła wniosek w sprawie naprawy pobocza                               

w miejscowości Prusinowice (przy gorzelni).  

 

Radna Joanna Pawłowska zaproponowała zrezygnować na sesji picia wody                                  

z plastikowych butelek.   

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że parking przy ul. Kościelnej jest 

parkingiem miejskim, oświetlenie parkingu należy do zadań własnych miasta.  

Parking został zbudowany w ramach projektu północ-południe ale inwestorem w tej 

części było miasto Zduńska Wola.  

 

Punkt 16 

Sprawy różne. 

 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 

Joanna Pawłowska, Andrzej Dutkiewicz, Tomasz Filipowski. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski przedstawił korespondencję. 

1/ Zawiadomienie Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie wszczęcia 

postępowania w sprawie Uchwały nr VII/24/19 Rady Powiatu Zduńskowolskiego                       

z dnia 30 kwietnia 2019 r.  

2/ Pismo w sprawie wypowiedzenia umowy wynajmu lokalu.  

Powyższe pismo przekazał do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
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Punkt 17 

Zakończenie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył posiedzenie VIII sesji VI kadencji.  

 

                  Przewodniczący 

       Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

   

   Piotr Warchlewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

WYCIĄG Z PROTOKOŁU  

 z absolutoryjnej sesji  

Rady Powiatu  

Zduńskowolskiego  

30 maja 2019 r.  

 

Skład Rady Powiatu Zduńskowolskiego 
 

1. Chwiałkowska Katarzyna  
 

2. Filipowski Tomasz Bonifacy  
 

3. Iwaniuk Hanna Elżbieta  
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4. Łabędzki Marcin  
 

5. Mazurkiewicz Dawid Krzysztof  
 

6. Mielczarek-Sójka Ewa  
 

7. Pawłowska Joanna Krystyna  
 

8. Piotrowski Zbigniew  
 

9. Półgrabia Tomasz Czesław 
 

10. Rychlik Wojciech Marek  
 

11. Solarek Romuald 
 

12. Szuster Stanisław 
 

13. Warchlewski Piotr Dariusz – Przewodniczący Rady  
 

14. Włodarczyk Grzegorz 
 

15. Ziółkowska Jadwiga Anna  
 

16. Ziółkowski Tomasz Jacek  

17. Paweł Mataśka, 
 

18. Andrzej Dutkiewicz, 
 

19. Krzysztof Nowak 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

7. Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

9. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2018, informacji o stanie mienia komunalnego 
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oraz udzielenie absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

h) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2018 – finansowego,                                 

a także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego; 

i) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok i wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2018; 

j) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania 

finansowego za rok 2018 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego): 

- bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych   

  jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające                                          

  z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające    

  z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

k) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok – FK.9/19.     

l) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania                                                   

z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego); 

m) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2018 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji                                                                 

o stanie mienia komunalnego – FK.10/19.    

n) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.11/19.    

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2019 r., funkcjonujących na 

terenie powiatu zduńskowolskiego.  

11.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

znajdujących się na obszarze powiatu w roku 2019.  
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12.Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/21/18 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego na lata 2019–2040 - 

FK.12/19.   

13.Podjęcie uchwały zmieniającej UCHWAŁĘ NR III/22/18 w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2019 – FK.13/19.  

14.Interpelacje i zapytania Radnych. 

15.Wnioski i oświadczenia Radnych. 

16.Sprawy różne. 

17.Zakończenie VIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.   

 

Punkt 6 

Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła raport w formie multimedialnej.  

 

Radny Tomasz Półgrabia zapytał o ściągalność podatku za lata 2012, 2016, 2018. 

Jak są egzekwowane zaległości, jak wygada windykacja.  

 

Skarbnik Powiatu Anna Królikowska poinformowała, że kwestię podatku od osób 

fizycznych reguluje ustawa o dochodach samorządu terytorialnego. Udział samorządu 

jest niewielki. Urząd nie ma wpływu na płynność. Podatek jest wpłacany do urzędu 

skarbowego. Kwestia ściągalności podatków nie należy do obowiązków powiatu. 

Powiat nie egzekwuje tych należności. Pulę określa minister finansów. Informacje 

przekazuje na piśmie. Z końcem roku pula wygasa.  

 

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że raport należy uzupełnić o informację o stanie 

majątku.  

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, informacja o stanie mienia 

komunalnego została sporządzona i przekazana zgodnie z art. 267 ustawy o finansach 

publicznych. Na koniec 2017 r. wartość mienia powiatu wyniosła 191.949.134,00                     

i wzrosła o 6.780.607,00 zł. W roku 2018 wyniosła 213.290.287,00 zł i wzrosła                          

o 21.341.153,00 zł. Taką informację zawiera również raport.   

 

Radny Paweł Mataśka zwrócił uwagę, że w raporcie brak informacji o stanie finansów 
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na rok 2018.  

 

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że przedstawiony raport powinien zawierać 

także dane negatywne. Określać zagrożenia. Nasuwa się wątpliwość czy można 

debatować nad niekompletnym raportem.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że ustawa nie określa wprost co powinien 

zawierać raport. Trudno mówić o czymś czego się nie robiło.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że godnie z art. 30a pkt 2) Raport 

obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu 

obywatelskiego. 

Ustawodawca nie wskazuje na ukazywanie mocnych i słabych stron, czy 

przeprowadzanie diagnozy.  

Rada powiatu może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące 

raportu. Raport ma charakter wzorcowy. Każdy ma prawo wnosić uwagi.  

 

Punkt 7 

Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2018 rok. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz złożył wniosek w sprawie uzupełnienia raportu                                    

i przełożenie punktu na następną sesję. Raport powinien również zawierć zagrożenia, 

protesty, odwołania, stan zadłużenia, sprawę gospodarki opadami. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 17. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o przegłosowanie wniosku.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu 5 głosami za, 11 przeciw, 1 wstrzymujący się odrzuciła wniosek 

radnego.  

Stanisław Szuster - Nie 

Tomasz Półgrabia - Tak 
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Dawid Mazurkiewicz – Tak 

Paweł Mataśka – Tak 

Zbigniew Piotrowski - Tak 

Joanna Pawłowska - Nie 

Romuald Solarek - Nie 

Katarzyna Chwiałkowska - Nie 

Tomasz Ziółkowski - Nie 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Nie 

Wojciech Rychlik - Nie 

Ewa Mielczarek-Sójka – Wstrzymał się 

Piotr Warchlewski – Nie 

Jadwiga Ziółkowska - Nie 

Andrzej Dutkiewicz - Tak 

Tomasz Filipowski - Nie 

Grzegorz Włodarczyk - Nie 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał o kwestię mieszkańców, czy liczbę podpisów 

reguluje ustawa czy uchwała rady z poprzedniej kadencji.  

 

Magdalena Szablewska – Gmerek poinformowała, że tą kwestie reguluje ustawa                         

o samorządzie powiatowym. Art. 30 mieszkaniec, który chciałby zabrać głos, składa 

do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami: 

2) w powiecie do 100 000 mieszkańców - co najmniej 150 osób. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski przytoczył zapis z ustawy o samorządnie powiatowym, 

stwierdził, że raport nie zawiera żadnych polityk, strategii. Poprosił by na przyszłość 

została dokonana ocena np. stanu środowisk czy np. zdrowia mieszkańców.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że raport zawiera informacje na temat strategii i 

polityk.  

Wszystkie uwagi są brane pod uwagę. Jest otwarta na propozycje. Rada może określić 

w drodze uchwały co ma zawierać raport.  



39 

 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz zapytał o łącznik z drogą S8, czy są przewidziane wjazdy i 

zjazdy na poszczególne działki. Raport powinien zawierać więcej szczegółowych 

informacji, nie jest tylko dla radnych ale także dla mieszkańców. Podjął temat braku 

sali gimnastycznej w szkole w Karsznicach. Nawiązał do zadania „Aktywna Dolina 

Rzeki Warty”, budowa ścieżki rowerowej odbyła się kosztem drzew rosnących przy ul. 

Paprockiej.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że łącznik S8 to droga kategorii 

zbiorczej, są tutaj budowane zjazdy do terenów przylegających, jeżeli nie mają 

dostępu do dróg o niższej kategorii. Zjazdów jest przeszło 100. Zespół Szkół w 

Karsznicach posiada pełną dokumentację na budowę sali gimnastycznej. Wniosek 

dotyczący sali został złożony, było tam mało pieniędzy, powiat znajduje się na 2-3 

miejscu na liście rezerwowej.  Wartość projektu to około 6 milionów złotych. Odnośnie 

„Aktywnej Doliny Rzeki Warty”, otoczenie turystyczne to otoczka na zdobycie środków. 

Na same ścieżki powiat nie otrzymał by środków. 90 % to ścieżki, chodniki. Rozwija 

się turystyka, ludzie biegają, jeżdżą na rowerze.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że raport od 10 maja br. znajdował się na 

stronie internetowej powiatu. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że wobec braku woli uzupełnienia raportu 

o zagrożenia, problemy Klub Prawa i Sprawiedliwości wstrzyma się od głosu.  

 

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że część uwag podziela. Zaproponowała 

zwrócić się do RIO, by wyartykułowała obligatoryjne zagadnienia która mają znaleźć 

się w raporcie.  Problem widzi w ustawodawcy, nie zawarł on podstawionych 

oczekiwań wobec raportu. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że powiat jest samorządem, który powinien sam 

zadecydować. Była próba konsultacji w Regionalnej Izbie Obrachunkowej ale nie jest 

to ich kompetencja.  

 

Starosta Wojciech Rychlik raport jest rzetelny, przedstawia zrealizowane zadania 

przez samorząd powiatu w roku 2018. Ustawodawca pozostawił samorządom pełną 
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swobodę.  Rada Powiatu może w drodze uchwały określić jak ma wyglądać raport.  

Ideą był dążenie do podniesienia poziomu infrastruktury a jednocześnie realizacja 

zadań bieżących. Jest to dość trudne. Środki na zadania były poszukiwane na 

zewnątrz. Powiat realizował wiele projektów. Wymagało to wkładu własnego.  Zmienił 

się obraz powiatu, zmienił się obraz szkół, poprawiono infrastrukturę sportową.  

Przedłożone sprawozdanie wskazuje zadania, które były zrealizowane z  wspólnie z 

partnerami.  

Nie zawsze udało się znaleźć wspólnego zdania. Można wytyczyć ramy ale należy 

pamiętać, że zrobiono tak wiele za środki z zewnątrz. Powiat Zduńskowolski został 

wyróżniony za złożenie największej ilości wniosków.  

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

 

Opinie komisji pozytywne.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Głosowanie: 

Rada Powiatu  (12 głosami za, 5 wstrzymującymi się, 1 osoba nie głosowała) podjęła 

Uchwałę Nr VIII/28/19 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok.  

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski – Wstrzymał się  

Joanna Pawłowska – Nie głosowała 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 
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Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wstrzymał się  

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

Punkt 9 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2018, informacji o stanie mienia komunalnego oraz 

udzielenie absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

 

b) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2018 – finansowego,                                 

a także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego; 

 

Opinia Komisji Rewizyjnej pozytywna. 

 

„Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Zduńskowolskiego dokonała w dniach od 

28.02.2019 r. do 14.05.2019 r. badania sprawozdań Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 r. 

Badaniu poddano w szczególności: 

11. Sprawozdanie: Rb- 27S sprawozdania z wykonania planu dochodów 

budżetowych jednostki samorządu terytorialnego okres sprawozdawczy: od 

początku roku do dnia 31 grudnia roku 2018 oraz Rb- 28S sprawozdania                         

z wykonania planu wydatków budżetowych jednostki samorządu terytorialnego 

okres sprawozdawczy: od początku roku do dnia 31 grudnia roku 2018; 

12. Rozpatrzenie skarg i wniosków, które wpłynęły do Rady Powiatu i Starosty 

Zduńskowolskiego w roku 2018; 
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13. Informację o stanie mienia komunalnego na dzień 31.12.2018 r.; 

14. Przebieg realizacji zadania pn. „Miejski Obszar Funkcjonalny Zduńska Wola- 

Karsznice – budowa łącznika S8 na terenie powiatu zduńskowolskiego                               

i powiatu łaskiego” w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60014 Drogi 

publiczne powiatowe, w zakresie przygotowania inwestycji, zastosowanych  

trybów zamówień publicznych na ich wykonawstwo oraz prawidłowości 

realizacji harmonogramu rzeczowo-finansowego; 

15. Przebieg zamówienia publicznego i sposobu realizacji zadania  pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 4909E na odcinku Choszczewo-Krokocice-

Lichawa- Etap I” w dziale 600 Transport i łączność, rozdziale 60014 Drogi 

publiczne powiatowe; 

16. Przebieg realizacji zadania pn. „Aktywna Dolina Rzeki Warty” w dziale 630 

Turystyka rozdziale 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki,                  

w zakresie przygotowania inwestycji, zastosowanych trybów zamówień 

publicznych na ich wykonawstwo oraz prawidłowości realizacji harmonogramu 

rzeczowo-finansowego; 

17. Przebieg realizacji zadania pn. „Rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych im. M. 

Grzegorzewskiej w Zduńskiej Woli” w dziale 801 Oświata i wychowanie, 

rozdziale 80195 Pozostała działalność, w zakresie przygotowania inwestycji, 

zastosowanych trybów zamówień publicznych na ich wykonawstwo oraz 

prawidłowości realizacji harmonogramu rzeczowo-finansowego; 

18. Przebieg zamówienia publicznego i sposobu realizacji zadania pn.: „Poprawa 

dostępności diagnostycznej poprzez zakup sprzętu medycznego dla 

Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego Sp.z o.o.”, w dziale 851 Ochrona 

zdrowia, rozdziale 85111 Szpitale ogólne; 

19. Realizację wydatków w dziale 855 Rodzina, rozdziale 85508 Rodziny zastępcze 

w zakresie zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny  i systemie pieczy 

zastępczej (t. j. Dz. U. z 2018 r. poz.. 998 z późn. zm.); 

20.  Sprawozdanie finansowe (bilans, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian 

funduszu) wraz z informacją dodatkową Powiatu Zduńskowolskiego 

sporządzonego na dzień 31.12.2018 r.; 

W wyniku przeprowadzonego badania Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego  nie wnosi uwag i zastrzeżeń do przedstawionego sprawozdania 

Rb- 27S z wykonania planu dochodów i wydatków budżetowych jednostki samorządu 

terytorialnego za okres sprawozdawczy od początku roku do dnia 31 grudnia roku 
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2018 oraz sprawozdania Rb- 28S z wykonania planu wydatków budżetowych 

jednostki samorządu terytorialnego za okres sprawozdawczy od początku roku do 

dnia 31 grudnia roku 2018.  

Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Zduńskowolskiego nie wnosi uwag i zastrzeżeń do 

trybu rozpatrywania skarg i wniosków, które wpłynęły do Starosty Zduńskowolskiego       

w roku 2018. Ponadto uznaje, iż sposób ich realizacji odbywał się prawidłowo. 

Nie wnosi także uwag i zastrzeżeń do przebiegu zamówień publicznych i realizacji 

zadań objętych szczegółowym zakresem kontroli, o których mowa w punktach 4 – 9 

niniejszej opinii.  

 

Badanie Informacji o stanie mienia komunalnego na dzień 31.12.2018 r. nie 

spowodowało powstania uwag i zastrzeżeń kontrolujących. 

 W zakresie sprawozdania finansowego Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

niezgodności z przedstawionymi do kontroli sprawozdaniami Zarządu Powiatu                     

z wykonania budżetu Powiatu Zduńskowolskiego.  

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za rok 2018 uzyskało pozytywną 

opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi                                          

w Uchwale Nr V/85/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                

w Łodzi z dnia 9 maja 2019 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok. 

 

Komisja Rewizyjna akcentuje sprawę odnotowania wydatków w § 4580- pozostałe 

odsetki poniesionych w dziale 801, rozdziale 80120 z budżetu powiatu w roku 2018 

przez Zespół Szkół im. K. Kałużewskiego i J.Sylli w Zduńskiej Woli i w ślad za 

wskazaniem RIO wnosi o dokonanie analizy czy nie zachodzi ewentualność 

wypełnienia znamion czynów określonych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 roku o 

odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych (tekst jednolity Dz. 

U. z 2017 r., poz. 1311 z późn.zm.). 

 

Budżet Powiatu Zduńskowolskiego w roku 2018 podlegał zmianom dokonywanym 

zarówno przez Radę Powiatu jak i Zarząd Powiatu w zakresie ich kompetencji. Łącznie 

w roku 2018 podjęto 105 uchwał zmieniających budżet, z tego 12 uchwał Rady Powiatu 

oraz 93 uchwały Zarządu Powiatu i ostatecznie ukształtował się następująco: 

 w zakresie dochodów plan – 98 096 372,00 zł, wykonanie – 96 407 131,90 zł tj. 

98,3% planu, 
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 w zakresie wydatków plan – 105 270 818,00 zł wykonanie – 100 335 032,46 zł 

tj. 95,3% planu. 

Podsumowując – na podstawie przedłożonych sprawozdań Zarządu Powiatu oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi – Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu wraz                 

z informacją o stanie mienia komunalnego. Ponadto Komisja Rewizyjna nie 

odnotowała niezgodności z przedstawionym do rozpatrzenia sprawozdaniem 

finansowym i po dokonaniu analizy w/w sprawozdań ocenia, iż budżet Powiatu 

Zduńskowolskiego w roku 2018 zrealizowany został prawidłowo, zgodnie                             

z uchwałami Rady Powiatu Zduńskowolskiego. W wyniku głosowania, w którym udział 

wzięli wszyscy członkowie Komisji wnioskuje do Rady Powiatu Zduńskowolskiego o 

udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2018. 

Protokół z posiedzeń Komisji Rewizyjnej dotyczący przedmiotowej sprawy, znajduje 

się w Referacie Biura Rady i Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego. 

Radny Zbigniew Piotrowski poprosił, by przedstawić na piśmie opinie w kwestii 

opóźnień w dokonywaniu wpłat na PFRON, które zrealizował Zespół Szkół im. K. 

Kałużewskiego i J. Sylii w Zduńskiej Woli i przedłożenie wszystkim radnym. 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że w uchwałach RIO nie ma informacji                          

o naruszeniu dyscypliny finansów publicznych. Jest mowa o odsetkach. Jest wniosek 

by ten temat zbadać.  

„Z danych wykazanych w sprawozdaniu Rb-28S, wynika, że w analizowanym okresie 

sprawozdawczym z budżetu Powiatu Zduńskowolskiego poniesiono wydatki w § 4580- 

pozostałe odsetki. Z wyjaśnień przekazanych przez Powiat zduńskowolski wynika, że 

odsetki dotyczyły opóźnień w dokonywaniu wpłat PFRON, które zrealizował Zespół 

Szkół im. K. Kałużewskiego i J.Sylii w Zduńskiej Woli. W związku z powyższym Skład 

Orzekający podkreśla, że w takich przypadkach należy dokonać analizy czy nie 

zachodzi ewentualność wypełnienia znamion czynów określonych w ustawie z dnia 17 

grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych 

oraz wskazuje na obowiązek, o którym mowa w art.93 tejże ustawy.”. Zarząd poprosił 

o przygotowanie opinii prawnej w tym zakresie. Jest to kwota rzędu 3.482,02 zł.  

Radny Zbigniew Piotrowski ponownie poprosił o powyższą analizę na piśmie.  

Radny Zbigniew Mazurkiewicz stwierdził, że ta opina powinna zostać przedstawiona 
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radnym na komisji. Podobnie było z raportem. 

h) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2018 rok i wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2018; 

 

Uchwała Nr V/85/2019 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 9 maja 

2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego                

z wykonania budżetu za 2018 r. Opinia pozytywna. 

 

Uchwała Nr V/100/2019 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22 

maja 2019 r. w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok. Opinia pozytywna. 

 

i) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania 

finansowego za rok 2018 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego): 

- bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych   

  jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające                                          

  z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające    

  z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

 

Opinie komisji pozytywne. 

 

Radny Tomasz Półgrabia przytoczył zdanie z uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 9 maja br. 

„Skład Orzekający odnotowuje, że w porównaniu z analogicznym okresem 

sprawozdawczym za 2017 r. zadłużenie Powiatu na koniec 2018 r. zwiększyło się                                

o 6.624.235,00.” 

Oraz pkt 3 uzasadnienia do projektu uchwały zmieniającego Uchwałę Nr III/22/18                        

w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2019. „…Zwiększenia o kwotę 1.000.000 tj. do 
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kwoty 4500 000 limitu kredytu krótkoterminowego na pokrycie przejściowego deficytu 

budżetu powiatu. Powyższe związane jest  z koniecznością zabezpieczenia płynności 

finansowej na pokrycie wydatków realizowanych inwestycji, w tym głównie projektów 

dofinansowanych ze środków UE.  

Radny odniósł się do informacji jaka pojawiła się w mediach, że powiat będzie musiał 

oddać Urzędowi Marszałkowskiemu 580.000 zł. w związku                                                                      

z przebudową ul. Karsznickiej, termomodernizacją I liceum. Czy odwołanie zostało 

złożone, czy jest decyzja w tej sprawie.  Jak wygląda sprawa zwrotu.  

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska zwiększenie deficytu o kwotę 1 mln zł nie odnosi 

się do zadłużenia powiatu. Kredyt krótkoterminowy ma za zadanie poprawę 

krótkoterminowej płynności. Jest olbrzymi zakres zadań inwestycyjnych, powiat nie 

otrzymuje środków, jest system zaliczkowo-refundacyjny. Należy wydać te pieniądze  

a następnie czekać na zwrot tych środków. Każdego roku budżetowego to kredyt                      

w wysokości 3,5 mln zł. Były lata, że te wielkości nie były wykorzystywane. Przy dużej 

inwestycji czasami jest potrzebne zaciągnięcie kredytu krótkoterminowego. Stąd ta 

propozycja w projekcie uchwały. Kredyt taki ulega spłacie w ciągu jednego lub dwóch 

miesięcy. Nie wpłynie to na poziom zadłużenia powiatu.  

Jeżeli chodzi o kwestie korekty finansowej dotyczącej ulicy Karsznickiej w momencie 

kiedy będzie rozstrzygniecie sądowe w tej sprawie trzeba będzie ustalić kwotę limitu 

wydatków. Nie przewiduje się na ten moment zwiększenia limitu kredytu 

krótkoterminowego i zwiększenia długu powiatu. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał jakie jest oprocentowanie tego kredytu. Czy jest 

robione zapotrzebowanie na gotówkę. Ile kosztuje kredyt krótkoterminowy. 

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, że podstawowym problemem 

każdej firmy jest kwestia płynności. Dla każdego zadania jest sporządzany 

harmonogram finansowo- rzeczowy, gdzie uwzględniany jest wpływ dochodów                                   

i terminy realizacji wydatków. To przypuszczenie, że trzeba będzie zaangażować 

większą część środków własnych powoduje zabezpieczenie płynności w większym 

stopniu. Jeżeli chodzi o oprocentowanie jest ono niskie poniżej 3 %. Jest to bank który 

współpracuje z samorządami.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz stwierdził, że w samorządach nie ma tajnych informacji. 
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Zapytał dlaczego Pani Skarbnik nie chce podać wartości procentowej.  

 

Skarbnik powiatu Anna Królikowska poinformowała, że w chwili obecnej powiat jest                 

w trakcie negocjacji z bankiem. 

 

j) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2018 rok – FK.9/19.     

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Rada Powiatu (13 głosami za, 5 wstrzymał się) podjęła Uchwałę Nr VIII/29/19                          

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Zduńskowolskiego 

za 2018 rok. 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 
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Krzysztof Nowak 

 

k) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania                           

z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego); 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Pawłowska podziękowała Komisji za 2,5 

miesięczna pracę.  

 

Opinie komisji pozytywna. 

 

l) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2018 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji                                        

o stanie mienia komunalnego – FK.10/19.   

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

 

Rada Powiatu (13 za, 5 wstrzymał się) podjęła Uchwałę Nr VIII/30/19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za rok 2018 oraz                         

w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia komunalnego. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 

Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 
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Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

 

 

m) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.11/19. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że klub PiS jest zaniepokojony licznymi 

kredytami i zadłużeniem. Powiat przeinwestował w roku 2018. Prowadził złą i nie 

racjonalną politykę inwestycyjną. Często mówione jest, że nie ma i nie będzie 

pieniędzy. Może trzeba rozważyć zmianę składu zarządu powiatu zduńskowolskiego. 

Brak uzupełnienia i rzetelnej informacji w raporcie o stanie powiatu zduńskowolskiego 

– wszystko to sprawia, że klub PiS wstrzymana się od głosu.  

 

Starosta Wojciech Rychlik przyznał, że powiat dużo inwestował w roku 2018. 

Pozyskano środki w wysokości 124 mln. Złożonych zostało 49 projektów. Najwięcej z 

wszystkich powiatów województwa łódzkiego. To są fakty, te zadania są realizowane. 

Osobiście bierze odpowiedzialność za podjęte działania. Nie powtórzy się w Polsce 

sytuacja, gdzie można by było pozyskać tak dużej ilości środków. Wypowiadane słowa 

mają charakter polityczny i są nieuczciwe wobec ludzi, którzy włożyli ogram pracy w te 

wszystkie działania.  

 

Radny Andrzej Dutkiewicz poinformował, że powiat zduńskowolski jest jednym 

samorządem który buduje łącznik z własnych środków. To było zadanie własne rządu.  

Zagłosuje „wstrzymując się” od głosu dlatego, że zarząd popełnił błędy. Tym 

największym błędem jest „łącznik”, który jest kulą u nogi.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że łącznik to szansa dla Karsznic. Pierwotnym 
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założeniem był port multimodalny.  Należy w to wierzyć i mieć nadzieję, że kiedyś 

powstanie. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz Karsznice to także problem gazownictwa, kolei 

(maszynistów),  który PO nie podjął przez 8 lat. Nie było dobrej woli w kwestii Karsznic. 

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że na złożony wniosek powiat uzyskał 

85 % dofinansowania łącznie z podatkiem. Powiat zwrócił się o wsparcie do sąsiednich 

powiatów tj. powiatu łaskiego. Trud został podjęty. Efekty od razu nie przyjdą. Jest 

nadzieja, że wokół Karsznic będzie się coś działo. Skoro góra nie dała środków, powiat 

wziął sprawę w swoje ręce i rozpoczął budowę krok, po kroku. Wszystko dla rozwoju 

małej ojczyzny.  

 

Etatowy Członek Zarządu Marcin Łabędzki stwierdził, że łącznik jest sukcesem, choć 

nie było łatwo, należy wierzyć że przyniesie korzyści. Reakcja była odpowiednia na 

miarę odpowiedniego czasu. Nie udało się wybudować łącznika gdy była budowana 

trasa S8 mimo podejmowanych prób.  

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchleski  poprosił o sprawdzenie obecności. 

Obecnych 18. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o głosowanie.  

Głosowanie: 

Rada Powiatu (13 głosami za, przy 5 wstrzymał się) w podjęła Uchwałę Nr VIII/30/19 

sprawie udzielenia absolutorium za rok 2018 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Stanisław Szuster - Tak 

Tomasz Półgrabia – Wstrzymał się  

Dawid Mazurkiewicz – Wstrzymał się 

Paweł Mataśka – Wstrzymał się 

Zbigniew Piotrowski - Wstrzymał się 

Joanna Pawłowska - Tak 

Romuald Solarek - Tak 

Katarzyna Chwiałkowska -Tak 
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Tomasz Ziółkowski - Tak 

Marcin Łabędzki - Tak 

Hanna Iwaniuk - Tak 

Wojciech Rychlik - Tak 

Ewa Mielczarek-Sójka - Tak 

Piotr Warchlewski – Tak 

Jadwiga Ziółkowska - Tak 

Andrzej Dutkiewicz – Wtrzymał się 

Tomasz Filipowski - Tak 

Grzegorz Włodarczyk - Tak 

Nieobecny: 

Krzysztof Nowak 

                                      Przewodniczący Rady  

                                  Piotr Warchlewski 


